
 
 

Ordinært møde i Grejs Lokalråd den 19.april 2023 
Referat 
Tid: Kl. 19.00 

Forplejning: Arne P 

Afbud: Jens Karl, Karsten 

Tilstede: Arne Poulstrup, Arne Buch, Karen Nonbo, Edel Pedersen, Anni Gosvig, Peter Faber, Jens 

Kristensen, Finn Bjerrisgaard (sidste halvdel af mødet) 

Gæst: Bo Christensen 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af referat fra den 9.2. 2023  

Godkendt 

2) Seniorbofællesskab. (Bo) 

Anni har haft kontakt med Vejle Kommune angående seniorbofællesskab. Kommunen meddeler, at 

VEA er gået konkurs, så dette selskab kan ikke opføre et seniorbofællesskab. 

. 

Planerne for eventuelt bofællesskab på grunden ved Gormsenstien ligger stille. 

Givskud lokalråd er i gang med at etablere 7 seniorboliger, men det er ikke et seniorbofællesskab. 

Arne P mener, at lokalrådet skal samle 5 – 10 personer, som er parat til at lægge penge og arbejde i 

projektet.  

Arne B vil kontakte ejerne af Poul Germands bygninger mhp. at gøre dem interesseret i at lave et 

seniorbofællesskab. Grunden har en perfekt beliggenhed. Når der er oplysninger om dette, tages 

bestik af situationen. 

3) Vingstedmødet. Evaluering. (Arne B) 

Godt møde, men ULN har ikke mange ressourcer at gøre godt med.  

Arne B bed mærke i, at der i Givskud var en slags ”natteravns-ordning”. 

Peter: Godt med underholdning af Jan Gintberg. 

Peter vil lave et samarbejde om Flyeren med den ældste klasse på Grejs Friskole – lidt ligesom i 

Øster Starup, hvor skolens ældste klasser er involveret i kommunikation om – og til byens beboere. 

Arne P.: Mange aktiviteter rundt omkring i kommunen i alle hjørner. 

Arne P. følger på lokalrådets vegne op på den klare afvisning fra ULNs formand, at tilskuddet til 

Lokalrådene øges fra 10.000 til 12.000 pga. inflationen. Arne vil protestere over den klare afvisning 

bl.a. set i lyset af, at der er penge nok i udvalgets budget. 



 
 

4) Grejs Byvision. Evaluering af workshop om Grejs Byvision. Det fremtidige arbejde. (Arne P) 

Lars Kastbjerg er inden sommerferien er klar med samling af de gode forslag fra workshoppen. 

Kommunens folk kommer tilbage til Grejs efter sommerferien og fremlægger deres konklusioner. 

Kommunens repræsentanter var meget tilfredse med fremmødet. Det var 1.gang for dem, at der 

var så mange deltagere og at diversiteten i alderssammensætningen var så stor. 

5) Grejs Bysyn. (Peter og Karsten). 

Peter har kontaktet Lars Kastbjerg med henblik på at få respons på forespørgsel om et bysyn. 

6) Fjernvarme til Grejs. Status og varmegruppens videre arbejde (Arne P.) 

Arne P vil følge op hos Trefor: Hvornår vil Trefor lave bindende aftaler hos Grejsboerne? Hvad bliver 

den konkrete pris pt.?  

Måske skal vi søge at få Hornstrup Mølleby med – hvad vil prisen være? Arne P mener, at det vil 

være at fin gestus overfor beboerne i Hornstrup Mølleby. 

7) Købmandsbutik, status (Arne B.) 

Arne p har været hos købmanden med en velkomstblomst. 

Intet nyt fra Salling Group angående Netto forretningen. Det kører. 

8) Infotavle på skovområdet mellem Grejsbjergvej og Vestermarksvej (Peter). 

Peter har kontaktet kommunen angående en infotavle. Afventer svar. 

Det er kommunen, der nu ejer skydeskuret, som står og forfalder. 

9) Hjemmeside og infotavle (Finn og Karsten).  

Finn: Moesgaard har hjulpet, men har meget travlt, så Finn finder selv ud af det. Har nu fået styr på 

arkiverne.  

Mange får nu nyhedsmails fra hjemmesiden, og mange læser nyhederne hurtigt. 

Anni roser den nye webmaster for det gode og hurtige arbejde. Enighed i lokalrådet. 

Infotavlen er gået itu og det koster 15.000 at udskifte. Det er langt billigere at stille nogle indendørs 

skærme op f.eks. hos købmanden, pizzamanden … 

Karsten skal finde ud af forskellen i økonomi på at udskifte den udendørs med to – tre indendørs 

skærme. 

Edel sender resultatet af Karstens undersøgelser ud til de berørte foreninger. 

Finn skriver på Grejs.dk, at infotavlen er ude af drift. 

10) Økonomi (Edel) 

Infotavlen: 9178 kr, klima: 48504 kr, Lokalrådet: - 10358 kr, I alt: 47324kr 

11) Grejs Klimalandsby. Evaluering af klimadag. Det videre arbejde. (Edel) 

De bevilgede penge (250.000 kr) skal bruges i dette kalenderår.  



 
 

Er ved at planlægge en nyt event om madspild til efteråret. IM har haft kontakt med Brandbjerg 

højskole desangående – afventer svar fra højskolen. 

12) Team Grøn (Karsten, Peter) 

Intet nyt 

13) Sti til Hornstrup – status (Arne P) 

Arne P håber, at det kan komme med i byvisionen. 

14) Etablering af ridesti på Gormsenstien – status (Arne P) 

Intet nyt 

15) Husstandsomdelt oversigt over aktiviteter i Grejs. Evaluering. (Peter) 

Uddelt over hele byen. 

Positiv feedback 

16) Eventuelt 

Anni er i gang med et projekt om et friplejehjem, der eventuelt kan ligge på grunden overfor 

skolen, mellem Vesterbakken og Idrætsanlægget. Grunden er fredet, men det kan omgås. Eventuelt 

kan Morten Gormsens jord bruges, men Mortens Gormsen vil gerne sætte solceller på grunden.  

 

Arne B mener, at lokalrådets dagsorden skal udsendes inden mødet. Enighed. 

Peter lægger dagsordenen på FB. Finn lægger den på Grejs.dk 

Næste møde: mandag d. 15.5. 2023.  

Forplejning: Arne B 

 


